
ØYSTRE SLIDRE DRIFTSPLANOMRÅDE

FOR ELG OG HJORT

ÅRSMELDING OG REGNSKAP 2020

INNLEDNING

Øystre Slidre Driftsplanområde for elg ble etablert 27.04.1993. Fra og med 2014 ble også hjort 
med i driftsplansamarbeidet. Alle grunneierorganisasjoner i kommunen er med.

Det blir brukt 3-årige driftsplaner. Gjeldende driftsplaner gjelder for 2020-2022.

Følgende personer ble valgt på årsmøtet

Styret: Tor Skattebo 

Anne Frugård 

Jan Ove Bredesen 

Tor Skattebo ble gjenvalgt til leder for 1 år

Revisorer: Gunnar Haugen og Terje Rogne 

Valgkomitè: Knut Ola Bakkene og Knut Jørstad

Administrasjon, regnskap og viltfaglig arbeid blir utført ved fjellstyrekontoret.

Gjennomføring av årsmøte 2020:

Årsmøte ble ikke holdt som et fysisk møte pga koronavirussituasjonen. Alle grunneierlaga fikk 

SMS med lenke til nettside der de kunne finne årsmøtepapirer og forslag til driftsplaner.

Dersom grunneierlaga var uenige i forslag til vedtak måtte de sende en skriftlig tilbakemelding 

med et nytt forslag til vedtak innen 15. mai. Hvis det ikke kom noen tilbakemelding ble det tolket 

som at grunneierlaget godkjente sakene slik som forslaget var fra styret og valgnemnd.

15.5.  Årsmøte, saker:

• Årsmelding og regnskap

• Gjennomgang fellingsstatistikk/sett elg

• Gjennomgang og godkjenning av bestands- og avskytingsplanene for ELG og HJORT 

2020-2022, samt fastsettings av årets kvoter.

• Valg.

12.6. og 5.10. Styremøter. 

31.8.: Åpent møte. Fellesarrangement med Ø. Slidre kommune

5.10. og 5.11: Møter mellom jaktledere og styret.

Halvårsmøte med oppsummering av årets jakt ble ikke planlagt etter jakta i 2020 på grunn av 

koronavirus.



Felt elg i ØS siden 1971

Etter reduksjon av elg-bestanden på 90-tallet, var planen å bygge bestanden opp til en størrelse som gir et

årlig uttak på ca 100 elg. Det har vært en utfordring å sette rette kvoter i forhold til mål.

Elgbestanden økte mer enn planlagt, og etter elgbeite-taksten i 2016 ble det i den nye driftsplanen (2017-

2019) satt et mål å redusere elgbestanden slik at produksjonen blir 80-90 kalv i året. Dette ble gjort for å

forhindre overbeite som kan få langvarige negative virkninger på elgbestanden vår. Dette målet om fortsatt

reduksjon ble videreført i driftsplanen fra 2020.





Figuren viser felt elg pr. jegerdag, sett elg pr jegerdag og fellingsprosent. De to siste 

verdiene er delt på 10 for å lettere vise sammenhengen. 

Fra og med høsten 2018 ble instruksen for registrering av sett elg og sett hjort endret. Etter 

ny instruks skal alle observasjoner av dyr telles og rapporteres. Denne endringen skulle 

gjennomføres i Øystre Slidre fra og med jakta 2019. Dette vil naturlig nok føre til at sett pr. 

jegerdag vil øke fra den nye metoden ble tatt i bruk i 2019, og at gamle og nye indeksverdier 

ikke vil være sammenlignbare. Endret metode er i figuren markert med en rød linje, og 

denne viser liten endring fra 2019 til 2020. Mens «felt elg pr dag» (den orange) viser en 

nedgang. Fellingsprosenten samtidig viser en oppgang (78,6 % til 82,4 %) fra 2019 til 2020. 

Det er anbefalt å bruke indeksen felt dyr pr. jegerdag som alternativt mål på 

bestandsutviklingen i en overgangsperiode. Felt dyr pr. jegerdag vil ikke påvirkes av 

instruksendringen, og tidligere studier viser at indeksen er et godt mål på bestandsstørrelse. 

Som dere ser er det ganske god sammenheng mellom disse (den grønne og den blå linja). 

Forskjellen er størst fra 1997-2003 da kvotene trolig var for høye. I denne perioden var 

bestanden i nedgang, mens kvotene fortsatt var høye. Det førte til at jaktlaga ofte hadde 

kvote til å felle de elgene jegerne fikk se i skogen.

Vi håper at alle har tatt i bruk den nye metoden for registrering. Det er veldig viktig at 

alle jaktlaga følger opp slik at vi raskest mulig får tall vi kan stole på.
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Felt elg pr. jegerdag fellingsprosent:10 sett elg pr jegerdag:10



Tilleggsdyr ble tildelt fra jaktstart i 2020. Alle jaktfelt (bortsatt i fra Statsallmenningen og 

Døradalen) kunne også få inntil 100% tilleggsdyr i forhold til grunnkvote/jaktfelt i resten av 

kommunen. Statsallmenningen og Døradalen beholdt formuleringen «kan tildeles 

tilleggsdyr inntil 50 % av grunnkvote». Gjennomsnittlig areal pr elgfall i 2020 var 3871daa.

Oppsummering 2020

2020 var første år i driftsplan for elg og hjort (2020-2022).

• Felling omtrent som planlagt uttak (115 av 112). (Planlagt uttak = 80% 
fellingsprosent av kvoten på 140.) 

• Fortsatt gode vekter.

• Kvoten var 140 elg, av disse ble 139 tildelt i løpet av jakta 2020.

• Både felling og fellingsprosent har økt fra 2019 i alle områder. Vi er derfor trolig 
ikke i mål med reduksjonen av elgbestanden. Vi har en solid bestand av både 
voksen ku og voksen okse, og derfor har vi gode forutsetninger for vekst i 
elgstammen. Det er bra, men vi må fortsatt holde trykket oppe på avskytningen 
slik at vi kan fortsette å ha en sunn elgbestand og unngå overbeiting. Det ble 
gjennomført elgbeiteregistrering i 2020, og konklusjonen i rapporten er at det er 
lite tilgjengelig vinterbeite og overbeiting. Hvis denne overbeitingen fortsetter 
kan det i verste fall ødelegge naturgrunnlaget for elgen, og etter hvert påvirke 
kondisjon, slaktevekter og fertilitet. Denne overbeitingen gir også betydelige 
skogskader, med problemer for en tilfredsstillende foryngelse av furuskogen.
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Gjennomsnittet for de 3 årene i driftsplanperioden 2017-2019 ble det felt 16% storbukk, og maksimalt 

skulle vi ha felt 10% i følge planen. I 2019 reduserte vi antall storbukk på kvoten for å få en jevnere 

kjønnsbalanse og ikke komme over maks 10% storbukk slik driftsplanen sier. Totalt for 

driftsplanperioden 2017-2019 ble det tatt ut 44 % hodyr og 56 % hanndyr, og det kan vi være fornøyd 

med. I 2020 er det tatt ut 40 % hodyr og 60 % hanndyr. Det ble felt 3 storbukker som tilsvarer 10 % 

av antall felte hjort.

HJORT
I samarbeid med kommunens 

viltforvaltning gikk grunneierlaga i 

kommunen sammen om å lage 

bestandsplan for hjort i 2014. 

Gjennom et storvald ble det 

enklere å forvalte en økende 

bestand av hjort i Øystre Slidre. 

Avskytingen er mer enn tredoblet 

fra 2013. 




